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Protokół nr XXXVI/02 
z XXXVI Sesji Zwyczajnej 

Rady Powiatu Wejherowskiego 
z dnia 19 kwietnia 2002 r. 

 
 
Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Eugeniusz Gajewski na 
podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia i 
dokonał otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie Przewodniczący powitał przybyłych 
gości zgodnie z załącznikiem nr 2.  

Po czym Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi do porządku 
obrad sesji, które zostały zgłoszone przez:  
 Wicestarostę – pana Marka Panka, który w imieniu Zarządu Powiatu wniósł o 

zdjęcie z porządku obrad punktu 15 dotyczącego projektu uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu Regulaminu 
Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Wejherowie – druk nr 363, w związku 
z planowaną kolejną zmianą w regulaminie – Przewodniczący Rady ogłosił 
głosowanie, w którym 49 obecnych członków rady jednogłośnie przyjęło powyższą 
zmianę; 

 radnego Wiesława Sikorę, który w imieniu Klubu SLD wniósł o przeniesienie 
punktu 12, dotyczącego sprawozdania Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej 
kontroli umów podpisanych przez Zarząd Powiatu z dzierżawcami lokali 
znajdujących się w obiektach byłych przychodni zdrowia stanowiących własność 
Powiatu Wejherowskiego po punkcie 7, zawierającym uchwałę Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie rozpatrzenia informacji Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Wejherowie o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu – druk  
nr 369 – Przewodniczący Rady ogłosił głosowanie, w którym na obecnych  
49 członków rady, w głosowaniu wzięło udział 37 radnych, głosując w następujący 
sposób: 13 osób za, 18 osób przeciw, 6 osób wstrzymało się od głosu. W związku z 
powyższym wniosku nie przyjęto; 

 Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – pana Jana Nowickiego, który wniósł  
o zdjęcie z porządku obrad punktu 13, zawierającego uchwałę Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Powiatowego 
Inspektora Nadzoru Budowlanego w Wejherowie – druk nr 370, w związku z 
wydaniem przez PINB decyzji w powyższej sprawie – Przewodniczący Rady 
ogłosił głosowanie, w którym na obecnych 49 członków rady, w głosowaniu 
wzięło udział 29 radnych, głosując w następujący sposób: 20 osób za, 9 osób 
wstrzymało się od głosu. W związku z powyższym wniosek został przyjęty. 

W związku z tym, że innych uwag nie zgłoszono Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie nad porządkiem obrad wraz z przyjętymi zmianami (załącznik  
nr 3), w którym 49 obecnych członków rady przyjęło go jednogłośnie.  

Następnie Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu z XXXV Sesji 
Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego z dnia 1 marca 2002 roku. Radny 
Stanisław Krawiec poinformował: „na ostatniej sesji zgłosiłem poprawkę w sprawie 
zakwalifikowania wykonania przełącza energetycznego w Zespole Szkół 
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Ogólnokształcących w Rumi, jako wydatek inwestycyjny - na kwotę 3.800 zł.  
W protokole wpisano, że jest to opłata za zainstalowanie licznika. Jest to rozpoczęta 
inwestycja na budowę hali sportowej. W związku z tym proszę, aby ta poprawka 
została przegłosowana lub przyjęta. Jeżeli nie będzie przyjęta złożę interpelację na 
piśmie.”. Zdaniem radnego Stanisława Krawca, jeżeli w protokole istnieje zapis „za 
zainstalowanie licznika”, to jest on nieprawdziwy, ponieważ zainstalowanie licznika 
wiąże się z kosztem 100 zł, a nie 3.800 zł. Pani Janina Szalska – Skarbnik Powiatu 
wyjaśniła, że zamontowanie licznika w szkole, a nie w hali gimnastycznej, nie jest 
wydatkiem inwestycyjnym. Po czym Przewodniczący Rady zaproponował 
sprawdzenie zgodności wypowiedzi radnego utrwalonej na taśmie magnetofonowej z 
zapisem zawartym w protokole. Rady Stanisław Krawiec wyraził na powyższe zgodę. 
W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady ogłosił głosowanie,  
w którym 49 obecnych członków rady przyjęło niniejszy protokół – przy 1 głosie 
wstrzymującym się. 

 
Ad.2. 

W dalszej części Przewodniczący Rady poinformował o wpłynięciu: 
 skargi państwa: Kazimierza Czapiewskiego, Zofii i Krzysztofa Ostrowskich, 

Aleksandry Frąckowiak, na bezczynność Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego w Wejherowie – skargę przekazano Komisji Rewizyjnej do 
rozpatrzenia; 

 pisma radnego Stanisława Krawca, dotyczącego nie informowania Komisji 
Rewizyjnej o szkoleniach; 

 informacji Komendanta Powiatowej Policji o stanie porządku i bezpieczeństwa 
publicznego w powiecie wejherowskim w 2001 roku; 

 pisma od Dyrektora Generalnego Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w 
Gdańsku, dotyczącego liczby radnych wybieranych w wyborach w 2002 roku – 
rada powiatu wejherowskiego będzie liczyć 29 radnych. 

Do powyższego nie zgłoszono uwag. 
 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami (załącznik nr 4) przedstawił 
Starosta Wejherowski – pan Grzegorz Szalewski.  

Również do powyższego nie zgłoszono uwag. 
 
Ad.4. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska – pan Jerzy Zielonka odczytał wystąpienie zgodnie z załącznikiem nr 5 . 
Po czym Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej, Leśnictwa i 
Rolnictwa – pan Michał Machnikowski przedstawił raport o stanie środowiska 
naturalnego powiatu wejherowskiego w 2001 roku (załącznik nr 6). Do powyższego 
nie zgłoszono uwag. 
 
Ad.5. 

W dalszej części Przewodniczący Rady udzielił głosu Komendantowi 
Powiatowemu Policji w Wejherowie – panu Bogusławowi Guziukowi, który 
przedstawił sprawozdanie z działalności oraz informację o stanie bezpieczeństwa i 
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porządku publicznego na terenie powiatu (załącznik nr 7). Wobec powyższego 
wywiązała się dyskusja, w której udział wzięli: 
- radny Jan Nowicki zwrócił się z pytaniem na temat poprawy bezpieczeństwa  

w Wejherowie i powiecie wejherowskim po utworzeniu komisariatu  
w Wejherowie-Śmiechowie. Jego zdaniem należy zastanowić się nad 
zmodyfikowaniem powyższej struktury np zmienić na rewir. Czy powyższy 
problem był tematem posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego? Komendant Guziuk wyjaśnił, że z punktu widzenia ekonomicznego 
funkcjonowanie komisariatu w Wejherowie-Śmiechowie nie jest racjonalne. 
Planuje się zmiany strukturalne w powyższej jednostce, mające na celu poprawę 
bezpieczeństwa. Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
– pan Tadeusz Wolski stwierdził, że ilość komisariatów nie stanowi argumentów 
bezpieczeństwa. Komisja zajmowała się tym tematem; 

- radny Jerzy Liszniański stwierdził, że z przedstawionej przez komendanta 
informacji wynika zmniejszenie ilości przestępstw. Zdaniem radnego dane te są 
nieaktualne, ponieważ organy ścigania nie sprawdzają się w egzekwowaniu 
drobnych przestępstw, które się nasilają. Komendant Guziuk poinformował, że 
wszystkie, nawet drobne przestępstwa są rejestrowane. Policja nie jest w stanie 
upilnować wszystkich domków rekreacyjnych zlokalizowanych na terenie całego 
powiatu. Aby nie dopuścić do dewastowania i okradania powyższych zabudowań 
można zorganizować samopomoc sąsiedzką lub zatrudnić stróża – są to najbardziej 
skuteczne metody obrony przed wandalami; 

- radna Elżbieta Rogala-Kończak przedstawiła przykład braku współpracy policji z 
mieszkańcami, informując o zdarzeniu mającym miejsce na parkingu 
zlokalizowanym w pobliżu miejsca jej zamieszkania. Zdaniem radnej zbyt 
opieszała interwencja policji (a nawet jej brak) nie zachęca społeczeństwa do 
reagowania na przestępstwa, a tym samym do współpracy z policją. Ponadto jeżeli 
policja nie będzie reagowała na „małą przestępczość”, to na pewno nie będzie 
mogła zwalczać „dużej przestępczości”. Komendant Guziuk poinformował, że na 
jednej zmianie w komisariacie w Rumi pracuje 12 osób i czas dojazdu na 
interwencje nocne jest bardzo zróżnicowany;  

- radna Gabriela Lisius poinformowała, że komisariat w Wejherowie-Śmiechowie 
powstał z inicjatywy mieszkańców, ale nie poprawił stanu bezpieczeństwa w tej 
części miasta. Zdaniem komendanta Guziuka przestępstwa będą występować 
zawsze. 

W związku z brakiem dalszych uwag do powyższego Przewodniczący Rady 
ogłosił głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z działalności Komendanta Powiatowego Policji  
w Wejherowie i informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
powiatu (druk nr 367), w którym 49 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie 
za jej przyjęciem. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.6. 
 Jako kolejny głos zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  
w Wejherowie – pan Tadeusz Selewski, przedstawiając informację o stanie 
bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych powiatu 
(załącznik nr 8). Po czym radna Zofia Borakowska zwróciła się z pytaniem, 
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dotyczącym czasu dojazdu wozu strażackiego z odpowiednim sprzętem (drabiną) do 
gaszenia pożaru w wieżowcach zlokalizowanych np w Wejherowie. Komendant 
Selewski poinformował, że w dzień czas dojazdu powyższego wozu trwa około  
45 min., a w nocy – około 20 min. do 25 min. 

Do powyższego nie zgłoszono dalszych uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady ogłosił głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie o stanie bezpieczeństwa ochrony 
przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych powiatu (druk nr 368), w którym 
49 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie za jej przyjęciem. Uchwała 
została przyjęta. 
 
Ad.7. 
 Po czym Przewodniczący Rady udzielił głosu Powiatowemu Inspektorowi 
Sanitarnemu w Wejherowie – pani Ewie Banasik, która przedstawiła informację o 
stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu (załącznik nr 9). W związku z powyższym 
wywiązała się dyskusja, w której udział wzięli: 
- radna Zofia Borakowska zwróciła uwagę na bardzo nieestetyczny wygląd (brak 

czystości) dworców PKP w Rumi, Redzie i Wejherowie oraz w punkcie 
wydawania paszportów zlokalizowanym przy ul. Wałowej w Wejherowie; 

- radny Jerzy Liszniański powtórzył wniosek złożony na poprzedniej sesji, 
dotyczący braku dostępu do szaletu miejskiego przy targowisku miejskim  
w Wejherowie. Zwrócił się z prośbą o kontrolę owego zaplecza sanitarnego i 
poinformowanie Rady o podjętych działaniach oraz ich efektach; 

- radny Józef Reszke potwierdził informację radnej Zofii Borakowskiej na temat 
braku czystości na dworcach PKP. Zdaniem radnego Sanepid powinien nakładać 
wyższe mandaty na podmioty zobowiązane do utrzymania w czystości miejsc 
publicznych; 

- radny Tadeusz Ptach uważa, że problemem społecznym jest ogrzewanie domów za 
pomocą odpadów, takich jak butelki plastikowe, co zanieczyszcza środowisko. 
Zdaniem radnego Sanepid powinien wpłynąć na obniżenie cen gazu, ponieważ jest 
to ogrzewanie ekologiczne. Ponadto radnego zainteresowały poczynania Sanepidu, 
mające na celu zlikwidowanie nielegalnych wysypisk śmieci. 

Pani Ewa Banasik przyjęła do wiadomości powyższe wystąpienia i zobowiązała 
się do rozpatrzenia niniejszych uwag. 

Ponownie w związku z brakiem innych uwag do powyższej informacji 
Przewodniczący Rady ogłosił głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie rozpatrzenia informacji Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Wejherowie o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu  
(druk nr 369), w którym 49 obecnych członków rady głosowało w następujący sposób:  
48 osób za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Uchwała została przyjęta zwykłą 
większością głosów. 

Po czym Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 
 

Ad.8. 
Po przerwie Przewodniczący Rady udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu – pani 

Janinie Szalskiej, która przedstawiła sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania 
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budżetu powiatu wejherowskiego za 2001 rok, stanowiące załącznik nr 10 do 
protokołu. Poinformowała m.in., że dochody powiatu uchwalone w wysokości 
67.422.370 zł w ciągu roku sprawozdawczego zwiększono do kwoty 76.460.615 zł, t.j. 
o kwotę 9.038.245 zł, co stanowi wzrost o 14,29%. Dochody wykonano w wysokości 
76.365.234 zł, co w stosunku do planu stanowi 99,88%. Natomiast wydatki uchwalono 
w wysokości 66.876.970 zł w ciągu roku sprawozdawczego zwiększono do kwoty 
78.237.088 zł, t.j. o kwotę 11.360.118 zł. Wydatki wykonano w wysokości  
77.725.483 zł, co stanowi 99,35%. Przychody ustalono na kwotę 2.770.486 zł -
wykonano w 100%, rozchody na kwotę 545.400 zł – wykonano również w 100%. Jak 
wynika z powyższych danych budżet w swoich założeniach został wykonany  
w 99%. Z ogólnego budżetu wydatki bieżące wynosiły 75.598.822 zł, co stanowi 97% 
całego budżetu, natomiast wydatki majątkowe - 3% budżetu. W ramach wydatków 
bieżących udzielono dotacji na kwotę 4.720.599 zł – stanowi to 6% całego budżetu.  
W dalszej części sprawozdania szczegółowo przedstawione zostało wykonanie 
budżetu w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej, 
uwzględniając wykonanie wydatków w poszczególnych jednostkach budżetowych 
finansowanych przez powiat. Jak wynika z powyższego powiat ponosi najwyższe 
wydatki na oświatę i edukację, t.j. 38,7% budżetu, na opiekę społeczną – 15,3% 
budżetu oraz na bezpieczeństwo – 14,6%. W ramach wydatków bieżących, poza 
płacami oraz bieżącym utrzymaniem, udało się wygospodarować pewną część 
środków na przeprowadzenie remontów na ogólną kwotę 1.494.533 zł, z czego 
112.600 zł dotyczyło datacji na remont Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-
Pomorskiej w Wejherowie (kwota ta nie dotyczy remontów dróg). Na remont dróg 
przeznaczono 1.049.534 zł. W ramach wydatków majątkowych wydano 2.126.661 zł 
przeznaczając na m.in.: modernizacje kotłowni, zmieniając system grzewczy z 
węglowego na gazowy w Zespole Szkół Specjalnych Nr 3 w Rumi, w Szkole 
Zasadniczej w Rumi i w Szkole Zasadniczej Rzemiosł Różnych w Redzie; rozpoczęto 
również budowę sali gimnastycznej przy Liceum Ogólnokształcącym w Rumi; 
dokonano wymiany stolarki okiennej w Szkole Zasadniczej w Rumi; dokonano 
częściowej modernizacji budynku Domu Pomocy Społecznej w Wejherowie przy  
ul. Przebendowskiego oraz dokonano modernizacji i remontu II piętra budynku 
Starostwa - całkowity koszt wyniósł 640.000 zł, z czego 595.000 zł sfinansowane 
zostało z Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyno-Kartograficznym. Przez cały 
okres rozliczeniowy powiat posiadał płynność finansową, która umożliwiła terminowe 
regulowanie większości zobowiązań. Zadłużenie powiatu na dzień 31.12.01 r. 
zamknęło się kwotą 2.991.324 zł, co stanowi 4% w stosunku do wykonanych 
dochodów, składają się na to: kredyt długoterminowy 2.818.244 zł oraz pożyczka z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 173.080 zł. Podsumowując przebieg 
wykonania budżetu powiatu za 2001 rok należy stwierdzić, że zostały wykonane 
zarówno planowane dochody oraz wydatki powiatu. Przy strukturze dochodu dwie 
subwencje wynoszą 50%, dotacje 41%, natomiast dochody własne 9%.  

Następnie pani Janina Szalska odczytała uchwałę Nr 47/IV/2002 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia  
15 kwietnia 2002 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za  
2001 rok (załącznik nr 11). 
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Ad.9.  
A 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – pan Jan Nowicki przedstawił kolejno: 
- sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w roku 2001, które stanowi 

załącznik nr 12, 
- wniosek o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu, zgodnie z załącznikiem  

nr 13, 
- uchwałę Nr 50/IV/2002 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Gdańsku z dnia 15 kwietnia 2002 roku (załącznik nr 14). 
 
B 
Po czym Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do przewodniczących 

stałych komisji Rady o przedstawienie opinii komisji dotyczącej sprawozdania z 
wykonania budżetu powiatu za 2001 rok: 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował o pozytywnej opinii komisji, 

- Przewodniczący Komisji Edukacji poinformował o nie opiniowaniu 
sprawozdania przez komisję,  

- Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki poinformował o 
pozytywnej opinii komisji, 

- Przewodniczący Komisji Organizacyjno – Prawnej poinformował o zapoznaniu 
się członków komisji ze sprawozdaniem, 

- Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej i Społecznej poinformował o 
pozytywnej opinii komisji, 

- w imieniu Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
radny Stanisław Budnik poinformował o przyjęciu do wiadomości 
sprawozdania, 

- Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej poinformował o pozytywnej 
opinii komisji, 

- Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował o pozytywnej 
opinii komisji. 
Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącym Klubów: 

 w imieniu Klubu Radnych Przymierze Społeczne radna Stanisława Bujanowicz 
przedstawiła stanowisko klubu, który zgłosił sprzeciw udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu Wejherowskiego za wykonanie budżetu za 2001 rok (załącznik  
nr 15); 

 w imieniu Klubu Radnych SLD radny Wiesław Sikora, który przedstawił 
stanowisko klubu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za rok 
2001 i absolutorium dla Zarządu Powiatu (załącznik nr 16); 

 w imieniu Klubu Radnych Unii Wolności radny Dariusz Rytczak poinformował o 
szczegółowym zapoznaniu się członków klubu ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu powiatu za rok 2001, swoje stanowisko w tej sprawie wypowiadali już na 
komisjach. Budżet został wykonany, lecz sposób traktowania radnych, sposób  
realizacji tego budżetu, kultura jego realizacji, wzbudza uwagi członków klubu. 
Natomiast, co do głosowania Klub UW nigdy nie zarządzał dyscypliny i nie zrobi 
tego również w dniu dzisiejszym; 
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 w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej radny Józef Reszke 
poinformował, że Przewodniczący Klubu przed sesją telefonicznie przekazał mu 
informację o niemożliwości uczestniczenia w dzisiejszym posiedzeniu Rady. 
Przewodniczący nie przekazał żadnego stanowiska klubu na temat sprawozdania 
rocznego z wykonania budżetu za rok 2001 oraz udzielenia absolutorium 
Zarządowi Powiatu. Na posiedzeniu klubu, podczas którego były omawiane 
powyższe tematy nie zgłoszono żadnych głosów sprzeciwu, nie było żadnej 
dyskusji, ani polemiki, z czego można domniemywać, że radni Klubu PO 
wypracowali swoje stanowisko w tej sprawie; 

 w imieniu Klubu Radnych Ruchu Społecznego radny Maciej Tamkun 
poinformował o pozytywnej opinii członków klubu, dotyczącej sprawozdania 
rocznego z wykonania budżetu powiatu za rok 2001. 

Do sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2001 rok indywidualnie 
żaden rady nie zgłosił uwag. 
 
Ad.10.  

Następnie pani Janina Szalska w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła projekt 
uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego 
z wykonania budżetu Powiatu Wejherowskiego za rok 2001 – druk nr 364. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady ogłosił głosowanie,  
w którym na 49 obecnych członków rady, w głosowaniu wzięło udział 45 radnych, 
głosując w następujący sposób: za 30 osób, 12 osób przeciw, 3 osoby wstrzymały się 
od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.11. 
 W dalszej części Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – pan Jan Nowicki 
przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu – druk nr 371. 

Do powyższego projektu nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący 
Rady ogłosił głosowanie, w którym na 49 obecnych członków rady, w głosowaniu 
wzięło udział 44 radnych, głosując w następujący sposób: za 26 osób, 11 osób 
przeciw, 7 osób wstrzymało się od głosu. Uchwała nie został przyjęta w związku z 
brakiem poparcia bezwzględnej większości głosów ustawowego składu rady 
(ustawowy skład rady wynosi 55 osób). Odrzucenie w głosowaniu projektu uchwały  
w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Wejherowskiego jest 
jednoznaczne z przyjęciem uchwały o nieudzieleniu absolutorium. 

Po czym Starosta – pan Grzegorz Szalewski zwrócił się z prośbą o ogłoszenie 
przerwy, w trakcie której zaprosił na spotkanie do swojego gabinetu 
Przewodniczących Klubów Radnych, Przewodniczącego Rady i członków Zarządu.  

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  
Po przerwie obrady wznowił Przewodniczący Rady, udzielając głosu ponownie 

Staroście – panu Grzegorzowi Szalewskiemu, który podziękował za 3 letnią 
współpracę i oświadczył, że składa na ręce Przewodniczącego Rady rezygnację z 
funkcji Przewodniczącego Zarządu Powiatu Wejherowskiego. Liczy na to, że Rada 
Powiatu Wejherowskiego, tak jak do tej pory, wspólnie będzie pracowała nad 
racjonalnymi rozwiązaniami dla samorządu powiatowego. Ponadto zwrócił się z 
prośbą do Rady o przyjęcie jego rezygnacji na kolejnej sesji. 
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Ad.12. 
 Po czym radny Dariusz Rytczak – Przewodniczący Zespołu Kontrolnego  
w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli 
umów podpisanych przez Zarząd Powiatu z dzierżawcami lokali, znajdujących się  
w obiektach byłych przychodni zdrowia, stanowiących własność Powiatu 
Wejherowskiego (załącznik nr 17). W związku z powyższym wywiązała się dyskusja, 
w której udział wzięli: 

- radna Zofia Borakowska, zgodnie z załącznikiem nr 18 do protokołu; 
- radna Elżbieta Rogala-Kończak zwróciła się z pytaniem o wysokość czynszu 

dzierżawnego w obiektach przychodni zdrowia. Odpowiedzi udzieliła pani Alina 
Mandziuk wyjaśniając, że zgodnie z podpisanymi umowami czynsz dzierżawny za 
lokale w ośrodkach zdrowia wynosi 1 grosz za 1 m2. Zdaniem radnej Zarząd 
Powiatu powinien zmienić umowy zawarte z podmiotami świadczącymi usługi 
zdrowotne, urealniając czynsz dzierżawny; 

- radna Zofia Borakowska wyjaśniła, że podmioty świadczące usługi zdrowotne 
ponoszą bardzo wysokie koszty opłat za media; 

- radny Stanisław Krawiec poinformował, że: „umowy przy ul. Derdowskiego 
zostały skonstruowane w taki oto sposób, żeby dzierżawcy opłacali za media, czyli 
za używanie wody, centralnego ogrzewania oraz energii elektrycznej, koszty co 
najmniej 7, 8-krotnie większe niż one wynosiły. Dla porównania chcę powiedzieć, 
że są to ceny urzędowe i tak na prawdę ani 1 grosza nie wolno poddzierżwcy z 
tego tytułu korzystać. Chcę powiedzieć jeszcze jedną rzecz, w przypadku pani Zofii 
Borakowskiej, gdzie umowa dzierżawy wynosi za 14,7 m2 – 1.000 zł. nie ma 
żadnych zapisów, w żadnej uchwale, ani protokołach Zarządu Powiatu 
Wejherowskiego, że podjęto jakąkolwiek decyzję w tej sprawie. I tak naprawdę jest 
to decyzja jednej osoby, która miała na uwadze transferowanie środków 
pieniężnych dla jednej osoby fizycznej – tak po prostu być nie może. Myślę, że 
najwyższy czas z tym skończyć. Co prawda Wicestarosta Powiatu Wejherowskiego 
występował do pani dzierżawcy, żeby przedłożyła wyliczenie kosztów i oczywiście 
napisała, że w umowie nie jest to napisane w związku z tym żadnych kosztów nie 
przedłoży. Dlatego myślę, że Komisja Rewizyjna, panie Przewodniczący, powinna 
podjąć decyzję jednoznaczną - jeżeli te koszty nie zostaną przedłożone w przeciągu 
30 dni, Komisja Rewizyjna powinna skierować to do odpowiednich organów, jako 
że do prywatnej kieszeni wpłynęły bezprawnie kilka, albo co najmniej kilkanaście 
tysięcy złotych”; 

- radny Jan Nowicki poinformował, że Komisja Rewizyjna rozpatrzy powyższe na 
kolejnym posiedzeniu; 

- radny Krzysztof  Krzemiński uważa, że przedstawione sprawozdanie Komisji 
Rewizyjnej powinno być przesłane radnym przed sesją. 

 
Ad.13. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na 2002 rok – druk nr 365 – przedstawiła pani Janina Szalska, zgłaszając 
autopoprawki Zarządu Powiatu zawarte w załączniku nr 19 do protokołu. Radną Zofię 
Borkaowską zainteresowały zmiany w budżecie związane z informacją na temat 
obniżenia przez Rząd subwencji dla powiatu. Pani Skarbnik wyjaśniła, iż powyższe 
zmniejszenia nie zostały jeszcze ujęte w omawianym projekcie uchwały budżetowej.  
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Następnie radny Maciej Tamkun zwrócił się z prośbą o ogłoszenie 5 minutowej 
przerwy. W związku z powyższym Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

Po przerwie obrady wznowił Przewodniczący Rady – w związku z brakiem 
uwag do omawianego projektu uchwały – ogłosił głosowanie, w którym na  
49 obecnych członków rady, w głosowaniu wzięło udział 35 radnych, głosując  
w następujący sposób: za 32 osoby, 3 osoby wstrzymały się od głosu. Uchwała została 
przyjęta zwykłą większością głosów. 
 
Ad.14. 

Kolejny projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nadania 
Zespołowi Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Rumi imienia Hipolita 
Roszczynialskiego – druk nr 366 – przedstawiła pani Gabriela Lisius.  

Do powyższego projektu nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący 
Rady ogłosił głosowanie, w którym 49 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem powyższej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.15. 

W dalszej części radna Elżbieta Rogala-Kończak zgłosiła następujące zapytania 
do sprawozdania Zarządu z prac między sesjami: 

- czego dotyczy uchwała Zarządu Powiatu Wejherowskiego Nr 671/65/02 z dnia 
15.04.2002 r. w sprawie zawarcia Porozumienia Nr 2 do umowy dzierżawy  
Nr 30/2000 z dnia 24.10.2000 r., dotyczącego zakresu prac remontowych 
wykonywanych przez dzierżawcę oraz sposobu ich finansowania? 

- czego dotyczy i z jakich środków jest finansowana realizacja uchwały Zarządu 
Powiatu Wejherowskiego Nr 668/62/02 z dnia 11.04.2002 r. w sprawie zawarcia 
porozumienia o współpracy w zakresie utworzenia punktu informacyjno-
poradniczego dla organizacji pozarządowych z terenu powiatu wejherowskiego? 

- w jakim celu podjęto i z jakich środków jest finansowana uchwała Zarządu 
Powiatu Wejherowskiego Nr 647/41/02 z dnia 14.03.2002 r. w sprawie 
zatwierdzenia wyniku postępowania o zamówienia publiczne przeprowadzonego 
w trybie zapytania o cenę? Po co przeprowadza się inwentaryzację budynków 
przychodni zdrowia? 

Wicestarosta – pan Marek Panek wyjaśnił, że inwentaryzacja przeprowadzana 
w obiektach służby zdrowia jest wykonywana za środki finansowe, pochodzące z 
budżetu powiatu, w celu sprzedaży nieruchomości zabudowanych obiektami 
przychodni zdrowia. Konieczne jest wykonanie inwentaryzacji dla potrzeb ustalenia 
samodzielności lokali, określenia udziałów w częściach wspólnych budynku i gruntu, 
wyceny poszczególnych lokali oraz określenia wartości gruntu. Natomiast odnośnie 
uchwały Zarządu Powiatu Wejherowskiego Nr 671/65/02 zatwierdza ona treść 
porozumienia, dającego dzierżawcy prawo do dokonywania remontów na zasadach 
określonych w porozumieniu. Porozumienie to określa zakres prac, sposób ich 
finansowania oraz zasady zwrotu nakładów przy uwzględnieniu amortyzacji. 
Szczegółowe informacje, dotyczące powyższych uchwał Zarządu, zostaną przekazane 
radnej Elżbiecie Rogala-Kończak na piśmie. 

Natomiast pani Gabriela Lisius poinformowała, że punkt konsultacyjny 
przyczyni się do aktywizacji organizacji pozarządowych powiatu, a co za tym idzie do 
zwiększenia ilości inicjatyw społecznych, które przyczynią się do rozwoju społeczno – 
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gospodarczego powiatu. Ponadto będzie udzielać konsultacji w zakresie prowadzenia 
podstawowego poradnictwa dla przedstawicieli lokalnych organizacji pozarządowych, 
w zakresie planowania i programowania projektów, opracowywania wniosków o 
dotację, współpracy i zasad działania organizacji pozarządowych, strategii 
pozyskiwania funduszy. Porozumienie podpiszą oprócz powiatu Zarządy Miast: 
Wejherowa, Redy i Rumi. Każdy z wyżej wymienionych samorządów ponosić będzie  
po 200 zł kosztów funkcjonowania punktu konsultacyjnego. 
 
Ad.16. 

W punkcie, dotyczącym interpelacji i zapytań radnych głos zabrał radny Piotr 
Mazurowski zgodnie z załącznikiem nr 20 i 21. Ponadto zwrócił się z zapytaniem 
dotyczącym sponsorowania przez powiat informacji zawartych na łamach Dziennika 
Bałtyckiego w dodatku płatnym Gońca Rumskiego na temat powstania hipermarketu 
w Rumi. Pani Gabriela Lisius wyjaśniła, że sprawa wykorzystywania przez spółkę 
Integral adresu w Rumi przy ul. Starowiejskiej 4/1 została przekazana do rozpoznania 
przez Wydział Gospodarki Nieruchomościami. Po dokonaniu powyższego radny 
otrzyma odpowiedz na piśmie. Następnie pan Dariusz Kuczmarski – Rzecznik 
Prasowy Starostwa poinformował, że dodatki reklamowe w Gońcu Rumskim, 
dotyczące budowy hipermarketu w Rumi zamieszczane na łamach gazety nie są 
finansowane ze środków powiatowych, ani ze środków samorządowych Miasta Rumi. 
Jako dziennikarz współpracujący z Dziennikiem Bałtyckim został poproszony o 
opracowanie materiałów do wyżej wymienionych publikacji. Jeżeli radnego interesuje, 
kto finansuje zamieszczanie dodatków promocyjnych na temat budowy hipermarketu 
powinien zgłosić się do redakcji gazety w Gdańsku, ponieważ jedynie ona może 
udzielić informacji na powyższe zapytanie. Umowa objęta jest tajemnicą handlową. 

Po czym głos zabrał radny Dariusz Rytczak, informując o nie uzyskaniu 
odpowiedzi na zapytanie złożone na poprzedniej sesji na temat wykonania uchwał 
podjętych w związku ze skargami pana Bogusława Brezy. Miała być to odpowiedz na 
piśmie. Pani Gabriela Lisius wyjaśniła, że powyższa sprawa nadal toczy się w sądzie 
pracy w Gdyni. Zarząd Powiatu składał na ręce pana Bogusława Brezy ugody, które 
nie zostały przez niego przyjęte. Zdaniem radnego Dariusza Rytczaka Zarząd Powiatu 
nie powinien łączyć wykonania uchwały z toczeniem się sprawy w sądzie pracy. 

Przewodniczący Rady zobowiązał Zarząd Powiatu do udzielenia pisemnej 
odpowiedzi na zgłoszone zapytania. 
 
Ad. 17. 
 Następnie w punkcie, dotyczącym wniosków i oświadczeń radnych głos zabrał 
radny Maciej Tamkun, zwracając się w imieniu Komisji Edukacji do Zarządu Powiatu 
o pilne rozstrzygnięcie trybu powierzenia stanowisk siedmiu dyrektorom. 
 Natomiast radny Marian Nikel poinformował o udziale w dniach  
od 9-10 kwietnia br. w konferencji na temat „Zarządzanie bezpieczeństwem na 
poziomie powiatu”. Powiat wejherowski, jako jedyny został wyczytany i uznany za 
wzorcowy pod względem aktywności w sprawach związanych z szeroko rozumianym 
pojęciem bezpieczeństwa. Szczegółowe sprawozdanie z konferencji zostanie złożone 
Przewodniczącemu Rady.  
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 Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z nieudzieleniem 
absolutorium Zarządowi Powiatu i rezygnacją Starosty kolejna sesja odbędzie się nie 
wcześniej niż za 14 dni. 
 
Ad. 18.  

Po czym Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad XXXVI Sesji 
Zwyczajnej o godzinie 14.45. 
 
 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych na XXXVI Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XXXVI Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Przyjęty porządek obrad. 
4. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
5. Wystąpienie J.Zielonki, 
6. Raport o stanie środowiska naturalnego powiatu wejherowskiego w 2001 roku, 
7. Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Wejherowie i 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu  
8. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie o 

stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych 
powiatu  

9. Informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Wejherowie o stanie bezpieczeństwa 
sanitarnego powiatu  

10. Sprawozdanie ZP z wykonania budżetu powiatu wejherowskiego za 2001 rok 
11. Uchwała Nr 47/IV/2002 Składu Orzekającego RIO, 
12. Sprawozdanie z działalności KR w roku 2001, 
13. Wniosek KR o udzielenie absolutorium ZP, 
14. Uchwała Nr 50/IV/2002 Składu Orzekającego RIO, 
15. Stanowisko Klubu Radnych PS, 
16. Stanowisko Klubu Radnych SLD 
17. Sprawozdanie KR z przeprowadzonej kontroli  
18. Wystąpienie Z.Borakowskiej, 
19. Druk nr 365 wraz z autopoprawkami 
20. Zapytania P.Mazurowskiego, 
21. Zapytanie P.Mazurowskiego, 
 
Radni otrzymali wraz z materiałami na sesję sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Powiatu Wejherowskiego za I kwartał 2002 roku. 
 
 
 
      Protokołowała:      
 
    Dominika Radtke 

Posiedzeniu przewodniczył: 


